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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
zo 14. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 11. októbra 2016 

 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 
Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

Z rokovania boli ospravedlnení starostovia p. Hlinka a p. Kažimír. V úvode rokovania 
bolo prítomných 13 starostov a Rada starostov v Košiciach bola uznášania schopná.  
 
K programu rokovania 
 
p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Opýtal sa starostov či majú doplňujúce body do programu 
rokovania.  

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: V súvislosti s prípravou rozpočtu mesta Košice na 

rok 2017, ktorý by sa mal schvaľovať na decembrovom zasadnutí MZ navrhol, aby sa 
dnes Rada starostov zaoberala aj touto témou. Navrhol zaradiť do programu rokovania 
dva body, a to bod s názvom Tvorba rozpočtu mesta Košice na rok 2017 
a Zefektívnenie chodu územných samospráv v meste Košice.  

  
p. Jakubov, predseda RS: Žiadne ďalšie návrhy zo strany starostov neodzneli, preto dal 

hlasovať o doplňujúcich návrhoch. 
 
Hlasovanie č. 1 o bode č. 2/1-  za: 13, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
Hlasovanie č. 2 o bode č. 2/2-  za: 13, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že doplňujúce návrhy boli schválené. Dal hlasovať 

o programe ako o celku aj s jeho úpravami. 
 
Hlasovanie č. 3 o programe-  za: 13, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: JUDr. Cyril Betuš a Ing. Milan Lesňák 

- - - 
 
Bod č. 1 
Prezentácia činnosti občianskeho združenia Senior dom Košice 
 
p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní predsedu občianskeho združenia p. Ladislava 

Vargu a odovzdal mu slovo. 
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p. Varga, Senior Dom Košice – V minulom roku zanikla nezisková organizácia Senior Dom, 

kde bol jej štatutárom. Preto založil spolu s niektorými aktívnymi seniormi občianske 
zduženie a tým dal do pozornosti, že sú novou organizáciou fungujúcou od júla 
minulého roku. Ich zameraním je združovať aktívnych seniorov a hlavne vytvárať 
podmienky pre aktivity, ktoré si seniori vyžadujú. Nechcú byť konkurenciou denných 
centier pri mestských častiach, lebo chcú ponúkať také služby, ktoré tam chýbajú. 
Hlavnou aktivitou je akadémia vzdelávania seniorov a v tomto semestri majú 
rozbehnuté jazykové kurzy v angličtine, francúzštine a v nemčine. Spolu je ich 6. Ďalej 
otvárajú počítačový kurz, výtvarnú tvorbu, rezbárstvo a čipkárstvo. Aj v tomto roku 
sprístupnia a otvoria vernisáž výstavy v Kulturparku 18.10.2016, kde sa odprezentuje 
tvorba košických seniorov. Ich práca je realizovaná na dobrovoľnej báze, preto ak by 
starostovia vedeli finančne podporiť aktivity seniorov, bol by veľmi rád. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. Nikto sa neprihlásil a rozpravu uzavrel. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Prezentácia programu Elektronizácie služieb mesta Košice – e-Government 
 
p. Jakubov, predseda RS: Vedúca referátu informatiky p. Gabriela Hajduková sa zo 

zdravotných dôvodov nemohla zúčastniť rokovania, preto informácie podá p. Jana 
Sulyoková.  

 Informoval o stretnutí Regionálneho združenia mesta Košice, ktoré sa uskutočnilo 
minulý týždeň na pôde MČ Juh, kde ich p. Hajduková informovala a podala pomerne 
rozsiahlu informáciu o stave elektronizácie služieb. A vzhľadom k tomu, že činnosť MČ 
prechádza elektronizáciou, preto navrhol, aby tento bod bol prerokovaný aj na Rade 
starostov.  

 
p. Sulyoková, referát informatiky: Čo sa týka e-Governmentu a zmeny legislatívy, od 23. 

septembra 2015 je v účinnosti novela zákona o e-Governmente. Ide o zákon 273, 
ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 305 z roku 2013 o elektronickej podobe výkonu 
pôsobnosti orgánov verejnej moci. Zo zákona vyplýva povinnosť pre orgány verejnej 
moci, čo sa týka aj mestských častí, elektronicky komunikovať s právnickými osobami 
od 1. januára 2017 a od 1. marca 2017 s fyzickými osobami. V prípade, že občan pošle 
svoju žiadosť mestskej časti elektronicky, mestská časť už nemôže odpovedať  
v listinnej podobe občanovi, ale elektronicky. Spomenula tiež sankcie, ktoré zo zákona 
vyplývajú, ako napr. za porušenie elektronickej komunikácie sa sankcia pohybuje 
v rozpätí od jedného do 35 tis. eur. Za porušenie výkonu funkcie integrovaného 
obslužného miesta v mestských častiach s matrikou je to od jedného do 25 tis. eur. 

 Požiadala starostov, aby si na svojich úradoch skontrolovali možnosti prihlásenia 
mestskej časti do eDesku na ústrednom portáli verejnej správy, kde je potrebný 
občiansky preukaz s čipom, čítačku, heslo, t.j. BUK, práva na základe splnomocnenia 
štatutára. Ďalej či MČ má splnomocnených ľudí, ktorí kontrolujú eDesky. Ak niektorá 
MČ to nemá, je potrebné písomne splnomocniť osobu a vypísať splnomocnenie na 
konkrétnom tlačive a vyplnené tlačivo zaslať na NASES. Upozornila starostov, že 
takéto tlačivo je potrebné zaprotokolovať do spisu, pretože obsahuje osobné údaje 
a vyznačiť obmedzený prístup. Ďalej ich požiadala o kontrolu prístupových právach do 
RPODu, t. j. do registra podaní pre evidenciu elektronických podaní a vybavení. 
K elektronickému vybaveniu je potrebné pripojiť súbor, podpísať ho elektronickým 
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podpisom, mandátnym certifikátom zaručený elektronickou pečaťou a následne ho 
elektronicky odoslať. V súčasnosti na MČ Dargovských hrdinov prebieha testovanie, 
vykonáva to Ing. Hlinka, ktorý tieto podania testuje v RPODe, komunikuje 
s dodávateľom s cieľom odstrániť všetky nedostatky. 

 Zamestnanci MČ boli v rámci projektu preškolení, mali by vedieť vybaviť všetky 
elektronické žiadosti, spracovať vybavenia, pripojiť súbor a podpísať ho. 

 Čo sa týka RSS kanálov, každá MČ musí mať dva kanály, jeden na úradnú tabuľu 
a druhý na aktuality. V riešení sú MČ Šebastovce, Kavečany, Nad jazerom. Požiadala 
starostov MČ Luník IX, Krásna, Lorinčík, Košická Nová Ves, Vyšné Opátske, aby sa 
v tejto veci ozvali p. Hajdukovej a zároveň aj MČ Poľov a Myslava, aby potvrdili, že 
majú zriadené kanály.  

 Čo sa týka centrálnej elektronickej úradnej tabule zo strany NASES sa žiada, aby každá 
správa, ktorá sa na tejto tabuli má zverejniť, bola podpísaná. Momentálne sa u nás tieto 
veci riešia cez RSS kanály, nič sa nepodpisuje, preto náš dodávateľ komunikuje 
s technikmi, či to nie je možné podpisovať automaticky priamo v programe, aby sa to 
nemuselo podpisovať 2-krát. 

 Čo sa týka školení k elektronizácií, tie prebehnú koncom novembra. Termín bude 
upresnený. Budú o tom informovaní.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa na spomenuté sankcie, za aké konkrétne 

úkony a od koho.  
 
p. Sulyoková, referát informatiky: Štát sankcionuje za porušenie elektronickej komunikácie. 

To je sadzba od jedného do 35 tis. eur.  
 
p. Jakubov, predseda RS: Predpoklad je, že to bude buď ministerstvo financií alebo vnútra. 
 
p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, koho je potrebné kontaktovať 

v prípade riešenia RSS kanálu na aktuality. 
 
p. Sulyoková, referát informatiky: Kontaktovať p. Ing. Hajdukovú. 
 Informovala, že webová stránka ÚPVS je trochu problémová, dosť často vypadáva 

a tým môžu byť aj problémy sa do nej prihlásiť. 
 
p. Jakubov, predseda RS: Obrátil sa na starostu MČ Poľov, či ním spomínaný problém, že nie 

sú doručované informácie emailom je vyriešený. 
 
p. Brada, starosta MČ Košice – Poľov: Nie je problém s doručovaním informácií, ale 

posledná správa z portálu verejnej správy došla 26.11.2015. V mestskej časti občania 
nekomunikujú elektronicky a tak, ako bolo povedané na Regionálnom združení mesta 
Košice, tak elektronická komunikácia, pokiaľ občan dostane od úradu odpoveď a bude 
ju chcieť v písomnej forme, musí navštíviť integrované obslužné miesto, resp. poštu 
a tam si to vytlačiť. A to nie je uľahčenie komunikácie, ale maximálne sťaženie. Na 
inšpekcii životného prostredia sa informoval, ako bude prebiehať od nového roka 
vzájomná komunikácia, tak mu bolo povedané, že na elektronickú komunikáciu nie sú 
absolútne pripravení. A asi okrem finančnej správy žiadny iný orgán štátnej správy nie 
je pripravený na elektronickú komunikáciu.  
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p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Súhlasila s predrečníkom, pretože aj ona sa 
informovala v tejto veci na katastrálnom úrade, kde z ich strany elektronická 
komunikácia od nového roka nebude fungovať.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Pravdepodobne pripravenosť na elektronickú komunikáciu je 

v štátnej sfére asi problematickejšia, ako v mestských častiach. A je možné, že termín 
úplného spustenia elektronickej komunikácie sa posunie, preklenovacie obdobie sa 
predĺži. Je to ale na rozhodnutí štátu. Veľké mestské časti majú svojich počítačových 
informatikov, ale v malých mestských častiach, kde je zamestnancov pomenej, asi to 
bude, resp. je komplikovanejšie a budú musieť viac komunikovať s referátom 
informatiky na magistráte. Majú byť MČ nápomocní. 

 
p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Na regionálnom združení p. Hajduková informovala, 

že v poslednej dekáde novembra budú postupne zvolávať zástupcov, resp. pracovníkov 
v tejto oblasti a budú ich ešte preškoľovať, resp. doškoľovať.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Má informáciu, že magistrát hľadá vhodnú formu, ako pomôcť 

v tejto veci malým MČ. Ukončil rozpravu a poďakoval sa p. Sulyokovej za účasť na 
rokovaní. 

- - - 
 
Bod č. 2/1 
Príprava rozpočtu mesta Košice na rok 2017 
 
p. Jakubov, predseda RS: Slovo dal p. Balčíkovi. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Rozpočet mesta Košice sa dotýka každej mestskej 

časti a každý starosta má predstavu o tom, čo by chcel zrealizovať vo svojej mestskej 
časti. Čo samozrejme predstavuje finančný rozsah. Z jeho pohľadu by bol rád, keby sa 
do rozpočtu mesta Košice na rok 2017 zapracovala dotácia na šport, ako tomu bolo 
v tomto roku, lebo s tými peniazmi bolo v jeho MČ naložené veľmi účelne a adresne. 
Peniaze, ktoré dostávajú mestské časti, t. j. malé po 10 tis. eur a veľké po 30 tis. eur, by 
sa mohli navýšiť, pretože by sa mohli pustiť do vytvárania investičných projektov, 
zainvestovať viac peňazí do infraštruktúry, do chodníkov, atď., pretože je veľa 
možností, ako ich rozumne využiť. Môže zaručiť, že tie peniaze v MČ Kavečany sú 
hmatateľné, sú zainvestované. Rozpočet mesta Košice na rok 2017 by mohol byť 
ústretovejší k mestským častiam. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 
 
p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Po jeho zvolení za starostu mu bolo 

hneď od začiatku v rozpočte mestskej časti mestom Košice oproti predchodcovi 
krátených 30 tis. eur. Bol by rád, keby sa rozpočtu politika ako taká neodzrkadľovala. 
V tom čase požiadal o nápravu p. primátora, aj p. riaditeľa, lebo hlavným argumentom 
vedenia mesta bolo, že populácia v Košickej Novej Vsi klesla, čo ale vyvrátil na základe 
stavu REGOS-u 2014, 2015 a 2016. V minuloročnom rozpočte sa mu 10 tis. eur do 
rozpočtu vrátilo. Financie, o ktorých hovoril aj kolega p. Balčík, v jeho prípade je to 10 
tis. eur pre malú MČ, ktoré sú viazané na udržiavanie a opravu mestských budov, ktoré 
sú v správe mestskej časti nepostačujú a zo strany magistrátu ako poskytovateľa, by 
malo byť zohľadnené aj to, čo daná mestská časť v správe má a čo obhospodaruje. 
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V tomto roku žiadal magistrát o financie na opravu havarijného stavu oplotenia 
v tenisovom centre, na futbalovú tribúnu, ktorá zateká a na chýbajúci chodník pri ceste 
I. triedy, ktorý chýba už 35 rokov.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Neverí, že krátenie financií mestskej časti bolo na základe 

politického rozhodnutia. Vie, že v tom čase bolo nové sčítanie obyvateľov a nové čísla. 
Jednotlivé MČ dostávajú podielové dane na hlavu obyvateľa. Zo strany primátora 
Richarda Rašiho došlo k rozhodnutiu, že MČ budú dostávať viac financií, teda nad 
rámec bežného rozpočtu, t. j. 10 tis. eur pre malé MČ a 30 tis. eur pre veľké MČ. 
Nebráni sa tomu, že do budúcna by tých financií mohlo byť viac. Spomenul, že niektoré 
MČ vykonávajú a sú povinný zo zákona vykonávať prenesený výkon štátnej správy. 
MČ Západ a Juh ju vykonáva, t. j. zabezpečuje sociálnu oblasť, matrika, evidencia 
obyvateľov a ďalšie tri MČ, ktoré vykonávajú čiastočný výkon štátnej správy, t. j. 
Dargovských hrdinov, Sever a Staré Mesto. Z vlastnej skúsenosti uviedol, že finančne 
jeho MČ na výkon štátnej správy dopláca na úkor svojich obyvateľov.  

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Konštatoval, že zimná údržba v jeho MČ je 

náročná, pretože terén je dosť členitý a tým si vyžaduje osobitý prístup, čo súvisí aj so 
zvýšeným financovaním. Má v pláne zainvestovať do chodníka, ktorý chýba pri štátnej 
ceste III. tr. Sú vynovené autobusové zastávky. A aj z týchto dôvodov paušálne platby 
do rozpočtov mestských častí by mali byť navýšené. Zhodnotil, že dotácia určená na 
šport, bola veľmi účelne využitá a mala by sa stať tradíciou a poskytnúť ju aj 
v budúcom rozpočte.   

 
p. Jakubov, predseda RS: Aj jeho a aj všetkých, ktorí sú prítomní, určite poteší, ak sa nájdu 

ďalšie finančné prostriedky pre MČ aj na rozvoj športu, pretože boli využité pre 
občanov mesta. 

 
p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Navrhol, aby Rada starostov 

prijala v súvislosti s účelovými financiami uznesenie, aby sa dotácia určená na šport 
zachovala aj v budúcom rozpočte v rovnakej výške ako v roku 2016, resp. v 50 % 
výške.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Navrhol, aby Rada starostov poverila predsedu a podpredsedu RS, 

aby prerokovali na úrovni vedenia mesta možnosť začlenenia do rozpočtu finančné 
prostriedky na športové aktivity v roku 2017. 

 
p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Súhlasil. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Súhlasil s návrhom, ale aby okrem dotácie na 

šport, uznesenie hovorilo aj o možnosti navýšenia účelovej dotácie pre MČ o napr.  
50 %.  

 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Určite by každý starosta privítal navýšenie 

účelových prostriedkov a pilotný program, ktorý bol spustený v súvislosti s Európskym 
mestom športu by mal pokračovať, lebo myšlienka „zmena životného štýlu“, aby ľudia 
viac športovali, boli viac aktívni a zdravší, predstavuje veľmi rozumnú investíciu. Efekt 
je určite najvyšší pri kolektívnych – hromadných športoch, ktoré by mali podporovať. 
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p. Brada, starosta MČ Košice – Poľov: Tiež súhlasí, že práve účelovo-viazané finančné 
prostriedky, ktoré by sa využili na rozvoj športu, kultúry, ktoré sú presne viazané na 
daný účel, nemôžu prejesť, ale ich účelne využiť a v konečnom dôsledku prinesú efekt 
pre celé mesto. Dotkol sa aj témy výnosu dane z fyzických osôb a je predpoklad, že 
toho roku bude výnos vyšší, na úrovni cca 5,8 %, oproti plánu. Pri stretnutí s občanmi 
mu kladú otázky, či sa to odzrkadlí aj na rozpočte mestskej časti.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Áno, súhlasí, že každé euro navyše pre mestskú časť je dobré. 

Dodal, že to, čo hovoril starosta p. Brada, malo by byť zohľadnené pri prerozdeľovaní 
finančných prostriedkov pre jednotlivé MČ na počet obyvateľa. 

 
p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa predsedu, či má informácie 

ohľade dane z nehnuteľností obce Sokoľany.  
 
p. Jakubov, predseda RS: Áno, určite sa to dotkne rozpočtu mesta. Sumu nevie.  
 Uznesenia z prerokovaných bodov príjmu v závere rokovania. 

- - - 
 
Bod č. 2/2 
Zefektívnenie chodu samospráv na území mesta Košice 
 
p. Jakubov, predseda RS: Slovo udelil p. Balčíkovi. 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ide hlavne o redukciu počtu mestských častí, resp. 

zlučovanie. Mali by diskutovať o tom, ako mesto bude a chce vyzerať do budúcna. 
 
p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Úplne diametrálne fungujú mestské časti 

hlavného mesta Bratislava a mesta Košice. V Košiciach celá finančná moc je v rukách 
magistrátu. Mestským častiam sa z rozpočtu prideľuje cca 4,87 % z celkového objemu 
finančných prostriedkov. A z týchto peňazí mestské časti vykonávajú aj tie činnosti, 
ktoré sú v kompetencii mesta. V Bratislave majú mestské časti viac kompetencií, sú 
silnejšie a disponujú väčším objemom peňazí. Primátor Bratislavy nemá jednoduchú 
situáciu, pretože nevie prinútiť MČ ku spolupráci. Ťažko povedať, ktorý systém je lepší. 
Magistrát mesta Košice robí, doháňa staré resty, ako napr. električková doprava, 
výmena tratí, MET, atď., ale zároveň je najväčším zriaďovateľom základných 
a materských škôl, čo sa aj odzrkadlilo na stave ich budov. To, že sa do nich v minulosti 
neinvestovalo je vidieť. Aj to sa môže zmeniť – zefektívniť, ako aj samotné kosenie 
trávy v MČ, či ozaj magistrát zvláda prácu lepšie, ako jednotlivé MČ a či nie je lepšie 
niektoré veci robiť v subdodávkach a nie za každú cenu to centralizovať. 

 
p. Jakubov, predseda RS: V prvom rade, sú dva zákony, ktoré sú rozdielne, a to zákon o meste 

Bratislava a zákon o meste Košice. Už v nich sú rozdielne vymedzené kompetencie, 
ktoré dopĺňajú štatúty mesta Bratislava a mesta Košice. Ináč je to u štatutárnych 
mestách v susedných Čechách, kde je vyšší výkon na mestských častiach. Ak sa 
kompetencie majú zmeniť, musí sa otvoriť zákon o meste Košice a tiež aj Štatút mesta 
Košice. Ako sa hovorí, nič nie je nemenné, ale vyžaduje si to určitý čas.  

 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Uviedol, že jeho zámer, prečo požiadal, aby bol 

tento bod prerokovaný dnes na RS nie je ten, aby sa otvoril, resp. zmenil štatút, ale pri 
bode tvorba rozpočtu mesta na rok 2017, kde hovorili o dotácii na šport a k zvýšeniu 
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viazaných transferových prostriedkov. Nehovoril o koeficientoch a pod., lebo to sú 
zložité otázky, ktoré nie je možné vyriešiť na krátkom časovom horizonte. Tie o ktorých 
hovoril, tak tie áno, pretože kľúč prerozdeľovania financií je daný.  

 K téme zefektívnenia chodu samospráv na území mesta ho skôr zaujíma, v akom stave 
je situácia okolo mestských častí, ako to je rozpracované, aké sú úvahy, aké sú ďalšie 
kroky magistrátu, aké budú následky, ak budú zachované MČ, tak ktoré to budú, 
s akými kompetenciami? 

 
p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa, či ide o prerušený bod mestského zastupiteľstva? 
 
p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Áno.  
 
p. Jakubov, predseda RS: V súčasnosti je legislatívny stav taký, že ak by poslanci mesta 

hocičo schválili, každá mestská časť má právo usporiadať vlastné referendum. Môže de 
facto zablokovať prerozdelenie mestských častí, preto, ak sa starostovia spoločne 
nedohodnú na prerozdelení, tak nie je možné to dotiahnuť do úspešného konca. A je 
predpoklad, že 22 starostov sa nezhodne na jednom a spoločnom usporiadaní MČ. Preto 
asi zostáva jedna možnosť, a to iniciovať zmenu zákona o meste Košice v Národnej 
rade.  

 
p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Primátor už informoval, že na decembrovom rokovaní 

mestského zastupiteľstva sa už bude zrejme rozhodovať iba o tom, či poslanci schvália 
a dajú plnú moc primátorovi, aby otvoril v rámci Národnej rady zákon o meste Košice. 
Súhlasí, že redukcia počtu mestských častí predstavuje nie jednoduchý mechanizmus, 
ale podstatné je, že riešiteľné to je. Technicky sa starostovia nedohodnú nikdy a v tomto 
prípade musí zrejme prísť nejaký návrh „zhora“. Mesto má okrem iného aj svoje 
záväzky. 

 
p. Jakubov, predseda RS: Súhlasil a dobre bolo p. starostom zo Severu spomenuté, že mesto 

má svoje záväzky, ktoré spláca. A už hovorili aj o možnostiach, ak by sa niektorá malá 
MČ chcela od mesta odtrhnúť a stať sa samostatnou obcou, že bude v inom režime, 
ktorého sa dotkne mestská hromadná doprava, zber komunálneho odpadu, atď. Určite je 
potrebné pokračovať v komunikácii na danú tému. 

 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Každá jedna mestská časť je špecifická 

a preto každý zo starostov má pravdu, lebo sa pozerajú na vec zo svojho uhla pohľadu. 
Nevedia sa navzájom porovnávať. Už v minulosti bola vytvorená pracovná skupina 
a nemá význam ju znovu vytvárať, pretože debatovať musia všetci spolu. Skonštatovala, 
že ani mestské časti a ani mesto nemá pripravenú takú finančnú analýzu, aby vedelo 
povedať čo prípadné nové rozdelenie mestských častí prinesie komu, čo je správne, čo 
je dobré, či to bude výhodné a v konečnom dôsledku, čo to prinesie občanovi. A toto je 
najdôležitejšie.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Je dôležité komunikovať spolu a veľa, zvážiť všetky okolnosti. 
 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Súhlasí, že musia spolu hovoriť a  počúvať sa 

navzájom. Ako už bolo povedané, na decembrovom zastupiteľstve sa má rozhodnúť, 
aby primátor mesta bol poverený a mohol v Národnej rade, resp. aby o tom mohol 
parlament rozhodnúť. Bojí sa hlavne toho, že ak kompetenciu dostané mestské 
zastupiteľstvo, v ktorom nemá obec Ťahanovce svojho zástupcu, aby aj konečné 
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rozhodnutie bolo ozaj spravodlivé. Z historického pohľadu by bolo veľmi zle, ak by 
historické obce mali zaniknúť. Preto ho irituje to, že niekto cudzí, kto nepozná históriu, 
podmienky v daných lokalitách má rozhodnúť o živote, o rozvoji, o zastupiteľstve. 
Preto by starostovia mali mať karty vo svojich rukách, aby mohli rozhodovať o svojom 
území a aby zástupcovia boli i naďalej volení.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Áno, špecifikum Košíc je aj v tom, že sú tu MČ, ktoré majú svoje 

historické korene. Určite preto musia hľadať nie tak ekonomicky vhodný model nového 
usporiadania MČ, ale skôr funkčný.  

 Ukončil bod. 
- - - 

 
Bod č. 3 
Rôzne 

 
p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod. 
 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Informoval, že od 1.1.2017 bude platiť nový zákon 

o miestnom poplatku za rozvoj a tento zákon splnomocňuje obce prijať alebo neprijať 
VZN. Ide o poplatok za rozvoj – výstavby nových rodinných domov do 150 metrov 
štvorcových a nad 150 metrov štvorcových. Obcou je pravdepodobne mesto, preto ho 
zaujíma, či mesto bude prijímať také VZN a stanový poplatok pre stavebníka a ak áno, 
kam budú peniaze nasmerované? Zostanú mestu alebo danej mestskej časti? 

 
p. Jakubov, predseda RS: Nevedel reagovať. Navrhol, aby o tejto téme hovorili na najbližšom 

rokovaní RS.  
 
p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Koncepcia parkovania týkajúca sa jeho MČ bude 

predložená a mala by byť schválená na decembrovom zastupiteľstve. V priebehu roka, 
až roka a pol sa v jeho MČ vybuduje 400 nových parkovacích miest. Skonštatoval, že 
v rámci MČ Staré Mesto dnes už nie je nutné stavať parkovacie miesta, a keď sa ďalšia 
mestská časť v istom časovom horizonte neprihlási, že chce koncepciu parkovania, vie 
si predstaviť, že schválená suma bude preinvestovaná iba u neho. Pretože ak sa v okolí 
Starého Mesta nič nové nepostaví a aby sa naplnila zmluva s EEI a preinvestovalo 
schválenú sumu 2 mil. eur, tak sa možno niečo nasilu v Starom Mesta postaví, čo ale 
nemá význam, lebo kapacita Starého Mesta za danej regulácie je vyhovujúca.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa, či koncepcia poníma celú mestskú časť, vrátane rodinnej 

zástavby? 
 
p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Nie je to na celú MČ Sever. Hranica je Watsonova, 

Hlinkova, atď. 
 
p. Jakubov, predseda RS: Nie celkom súhlasí s názorom, že Staré Mesto je pokryté čo sa týka 

parkovísk, lebo je pokryté čo sa týka obyvateľov rezidentov a časti pracujúcich. Nie je 
a ani tak skoro nebude pokryté čo sa týka návštevníkov. Čas ukáže či je potrebné 
budovať parkovacie domy.  

 
p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Zmena, ktorá by mala byť vo VZN o dočasnom 

parkovaní prijatá bude, že na rezidentských miestach bude môcť návštevník zaparkovať 
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od 7:30 do 16:00 hod., maximálne na 4 hodiny. Teraz sú rezidentské miesta počas dňa 
prázdne, ale táto zmena bude jednou základnou, ktorá ovplyvní vyťaženosť parkovísk.  

 
p. Jakubov, predseda RS: Ukončil bod.  
 Predniesol návrhy uznesení k prerokovaným bodom nasledovne: 
 bod č. 1 Prezentácia činnosti občianskeho združenia SENIOR DOM Košice: „Rada 

starostov v Košiciach berie na vedomie prezentáciu o činnosti občianskeho združenia 
SENIOR DOM Košice.“ 

 bod č. 2 Prezentácia programu Elektronizácie služieb mesta Košice – e-Government:  
„Rada starostov v Košiciach berie na vedomie prezentáciu o programe Elektronizácie 
služieb mesta Košice – e-Government.“ 

 bod č. 2/1 Príprava rozpočtu mesta Košice na rok 2017: „Rada starostov v Košiciach 
poveruje predsedu a podpredsedu Rady starostov v Košiciach prerokovať na úrovni 
vedenia mesta Košice možnosť navýšenia účelových investičných finančných 
prostriedkov pre jednotlivé mestské častí a zachovanie finančných prostriedkov na šport 
na úrovni roka 2016.“ 

 bod č. 2/2 Zefektívnenie chodu činnosti samospráv na území mesta Košice: „Rada 
starostov v Košiciach berie na vedomie informáciu o zefektívnení chodu činnosti 
samospráv na území mesta Košice.“ 

 
Dal hlasovať o návrhoch uznesení spoločne. 
 

Hlasovanie č. 4 - za: 13, proti: 0, zdržal sa: 0 
 
p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenia boli schválené. 

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 14. rokovanie Rady starostov 
v Košiciach. Členovia Rady starostov v Košiciach sa dohodli, že predbežne sa stretnú 22. 
novembra.   

 
 
 
 
 
 
 
     

   Ing. Ján Jakubov 
 predseda Rady starostov 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zápisnica vyhotovená dňa 27.10.2016 
Za správnosť: Blanka Lukáčová 
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